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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om der har været en stigning i antallet af henvendelser til 

Gældsstyrelsen, efter der er varslet øget lønindeholdelse? Og vil ministeren i den forbin-

delse redegøre for, hvor mange henvendelser der har været i henholdsvis 2021, 2022 og 

2023 før varslingen af øget lønindeholdelse; 2023 efter varsling samt i 2024? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Gældsstyrelsen: 

 

”Siden implementeringen af styrket lønindeholdelse i oktober 2023 er der ikke konstateret 

en stigning i antallet af telefoniske henvendelser til Gældsstyrelsen. Henvendelsesmønstret 

har været stabilt i perioden 2021-2024, jf. tabel 1.  

 

Tabel 1. Antallet af telefoniske henvendelser i perioden 2021 til og med september 2024 
 

 
 År Telefoniske henvendelser  

2021 439.000 

2022  463.000 

2023 417.000 

2024 til og med sep. 346.000 
 

 

 
 
Anm.: Alle tal er afrundet til hele tusinde. 

Kilde: Gældsstyrelsen 

 

Faldet i 2023 skyldes, at der forud for igangsættelse af styrket lønindeholdelse, i en periode 

ikke blev igangsat nye forløb under de tidligere lønindeholdelsesregler. 

 

Det kan oplyses, at der i perioden fra den 1. oktober 2023 til den 30. juni 2024 er udsendt 

varsler om lønindeholdelse til ca. 295.000 unikke borgere. Ultimo september 2024 er der 

på baggrund af disse varsler modtaget ca. 12.900 anmodninger om genberegninger og ca. 

8.700 anmodninger om konkret betalingsevnevurderinger, hvilket samlet svarer til ca. 7 pct. 

af de udsendte varsler til og med juni 2024. I løbet af samme periode er der modtaget ca. 

250 klager vedr. styrket lønindeholdelse, hvilket svarer til ca. 0,1 pct. af de varslede bor-

gere.” 
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